
       Protokół Nr 19.2012

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które odbyło się 
w dniu 25 czerwca 2012 roku w godzinach 1500– 1600

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji   w/g załączonej  listy    obecności;  na 
6 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 6.  W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
 Inspektor Wydziału Finansowego – Barbara Dąbrowska,
 Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju – Renata Samełko,
 Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka,
 Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski.

Przyjęty porządek obrad:
1.Przyjęcie porządku obrad.
2.Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3.Zabezpieczenie medyczne w szkołach.
4.Opinia do sprawozdania z wykonania budżetu miasta Ełku za 2011 rok.
5.Opinia  do projektów uchwał:

1) w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2012,
3) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  nagród  pn.  „Nagroda  Prezydenta  Miasta  Ełku  za 

wyróżniającą się pracę dyplomową o tematyce związanej z miastem Ełk”,
4) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Gminą  Ełk  dotyczącego 

wspólnej  realizacji  zadania  publicznego  w  zakresie  oświetlenia  drogi  publicznej  – 
Obwodnicy Miasta Ełku III – IV etap, przebiegającej przez Gminę Miasto Ełk i Gminę 
Ełk.

6. Raport z realizacji „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata 
2008 – 2018” za rok 2011.

7. Sprawozdanie z pracy Komisji za 2011 rok.

8. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją  porządku 

obrad. W pkt. 5 Komisja zaopiniuje projekty uchwał związane z pracą Komisji.  
Członkowie  Komisji  jednomyślnie  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”   przyjęli 

zaproponowany porządek obrad j.w. 

 Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokółu z 

ostatniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół Nr 18.2012 z dnia 21 maja 2012 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  



Do punktu  3-ego 
  Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  omówił  informację  dotyczącą 

profilaktyki  przedmedycznej  w  szkołach  prowadzonych  przez  Gminę  Miasto  Ełk.  We 
wszystkich placówkach oświatowych prowadzonych przez miasto Ełk funkcjonują gabinety 
profilaktyki zdrowotnej i pomocy przedmedycznej. Czynne są codziennie w godzinach pracy 
szkoły.  Prowadzone są w nich badania bilansowe i przesiewowe, prowadzona jest w nich 
promocja zdrowia wśród rodziców i dzieci, udzielana jest pierwsza pomoc przedmedyczna, 
świadczone są usługi ambulatoryjne. W trzech placówkach istnieją gabinety stomatologiczne, 
które  zawarły  kontrakty  z  NFZ  i  prowadzą  profilaktykę  oraz  leczenie  –  szczegóły  w 
załączonej informacji.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  zwróciła  się  z  pytaniem  –  czy 
rzeczywiście tylu uczniów chodzi na co dzień na zajęcia z gimnastyki korekcyjnej (dane w 
załączonej tabeli)?

 Naczelnik Wydziału Stanisław Zalewski – szkoły są doposażane w pomoce i sprzęt, który 
umożliwia  realizację  tych  zajęć,  w  ramach  realizowanego  projektu.  Dzieci  aktywnie 
uczestniczą w tych zajęciach.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  gabinety  pielęgniarskie  nie  tylko  sprawują 
opiekę i udzielają pierwszej pomocy, ale również poprzez Szkolmed, który je prowadzi mamy 
zagwarantowane pewne doposażenie tych gabinetów. Ponadto pielęgniarki zabezpieczają nam 
różnie zawody i turnieje sportowe organizowane przez szkoły.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  w  czym  zatem  mogłoby  miasto  wspomóc 
działanie gabinetów szkolnych?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  dokonamy  przeglądu  i  przygotujemy  taką 
informację, czego brakuje w tych gabinetach i przedłożymy Komisji.

Do punktu  4- ego
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa w 

Olsztynie zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Ełku za 2011 
rok  oraz  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  udzielenia  Prezydentowi  Miasta  Ełku 
absolutorium.

Radni  otrzymali  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego 
miasta Ełku za 2011 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta Ełku za 2011 rok 
wraz z informacją  o stanie mienia – Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił się z 
pytaniem – czy są jakieś uwagi do sprawozdania? 
Uwag nie zgłoszono.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały,  w głosowaniu wzięło 
udział 5 radnych.  
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  5 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Ełku 
za  2011  rok  oraz  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta  Ełku  za  2011  rok  wraz  z 
informacją  o stanie mienia.  

  
Do punktu  5- ego
Członkowie Komisji przystąpili do omówienia i zaopiniowania projektów uchwał związanych 
z pracą Komisji. 
1 i 2) Inspektor  Wydziały Finansowego Barbara  Dąbrowska omówiła  projekt  uchwały w 
sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Miasta  Ełku na lata  2012-2027,  który zawiera 
zmianę:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
-  zwiększenie  dochodów ogółem w 2012 o kwotę 1 663 606 zł  (głównie środki z  UE na 
projekty inwestycyjne  i dotacje na realizację inwestycji),
- zmniejszenie wydatków bieżących o kwotę 1 458 773 zł w 2012r. (głównie z tytułu projektu 
współfinansowanego ze środków UE i poręczeń),



- zwiększenie wydatków inwestycyjnych o kwotę 3 122 379 zł w 2012 r:
      a)  z tytułu inwestycji jednorocznych 
      b) wniesienia wkładów do spółek prawa handlowego,
- zmniejszenie dochodów bieżących w 2013 r. o kwotę 3 058 482 zł w 2013r. i wydatków 
bieżących w 2013 r. o kwotę 3 366 234 zł (realizacja projektów z udziałem środków z UE),
-  zwiększenie  dochodów  majątkowych  w  2013r.  o  kwotę  1  059 229  zł  i  wydatków 
majątkowych o kwotę 1 158 149 zł (realizacja projektów z udziałem środków z UE i dotacji 
z budżetu państwa na inwestycje),
-  zwiększenie  dochodów bieżących  w 2014 r.  o kwotę 127 591 zł  i  wydatków bieżących 
o kwotę 145 233 zł (na projekty z udziałem środków z UE)
2. w załączniku nr 2 do uchwały:
 1) korekta dochodów (bieżących i majątkowych) w 2012r., 2013r. i 2014 r. jak w pkt. 1,
 2) korekta wydatków (bieżących i majątkowych) w 2012 r., 2013 r. i 2014 r. jak w pkt. 1,
3. w załączniku nr 3 do uchwały:
- zaniechanie realizacji projektów (brak dofinansowania z UE):
-   ”Platforma Współpracy – EGO SA” w latach 2012 – 2013, 
- „Opracowanie koncepcji zagospodarowania Miasta Ełk oraz Oziersk pod infrastrukturę dla 
dzieci i młodzieży” 2012 – 2013,
wprowadzenie nowych tytułów: 
-  „Zwiększenie wydajności energetycznej budynków edukacyjnych” (2012 – 2014), 
-  „Współpraca  w  zakresie  oszczędzania  energii  –  podejmowanie  decyzji  w  obszarze 
transgranicznym Litwy i Polski” (2012-2014),
- zmniejszenie nakładów na realizację przedsięwzięć:
-   „Odlotowa Polska Wschodnia”, w tym przesuniecie środków na realizację projektu  w 
2014 r.,
-  „ Rozwój systemu wsparcia działalności innowacyjnej młodzieży w ramach transgranicznej 
współpracy” (2012-2013),
-  zmniejszenie wydatków na poręczenie  dla Spółki ”Pro – Medica” w 2012 r. o kwotę 
 225 000 zł.

Inspektor  Wydziału  Finansowego  Barbara  Dąbrowska  omówiła  następnie  projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  Ełku na 2012 rok w części dotyczącej  prac 
Komisji:
Proponowane zmiany obejmują:
pkt. III) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Polityki Społecznej 
1. Zgodnie z art.10 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. (Dz. U. Nr 149, poz. 887 z późn. zm.). 
o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, pracę z rodziną organizuje gmina.  
Gmina  Miasto  Ełk  w  ogłoszonym  przez  Ministra  Pracy  i  Polityki  Społecznej  otwartym 
konkursie  ofert  „Asystent  Rodziny  2012”  w  ramach  Resortowego  programu  wspierania 
rodziny i systemu pieczy zastępczej otrzymała dofinansowanie na realizację zadania jakim 
jest zatrudnienie asystentów rodziny. Kwota dofinansowania wyniosła 35.515 zł, co stanowi 
70%  ogólnej wartości Programu, wkład własny z budżetu Miasta Ełku wynosi 15.221 zł, 
co  stanowi 30% ogólnej  wartości  Programu,  natomiast  całkowity koszt  Programu wynosi 
50.736 zł.
W związku z powyższym następujące zmiany w budżecie Miasta Ełku na rok 2012:
- zwiększenie dochodów w dziale 852 rozdziale 85295 § 2030 o kwotę 35.515 zł – dotacja 
celowa otrzymana z Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej.
- zwiększenie wydatków w dziale 852 rozdziale 85295 § 4170 o kwotę 50.736 zł 
- pokrycie kosztów zatrudnienia asystentów rodziny.
- zmniejszenie wydatków w dziale 758 rozdziale 75818 § 4810 o kwotę 15.221 zł – rezerwa 
ogólna.
2. Zmniejszeniu planu wydatków w dziale 757 w rozdziale 75704 § 8020 o kwotę – 225 
000,00 zł – przeznaczonej na poręczenie spłaty kredytu dla „Pro-Medica” w Ełku Sp. z o.o. w 



roku 2012 oraz zwiększeniu planu wydatków w dziale 851 w rozdziale 85111 § 6010 o kwotę 
– 225 000,00 zł – z przeznaczeniem na zwiększenie kapitału zakładowego na inwestycje w 
roku 2012 r.
Zmiana polega na przesunięciu części środków przeznaczonych na poręczenie spłaty kredytu 
dla „Pro-Medica” w Ełku Sp. z o.o. w roku 2012 na podwyższenie kapitału zakładowego 
spółki do kwoty 725 000,00 zł. Poręczenie spłaty kredytu przewidziane na rok 2012 to kwota 
538 365, 00 zł.  Ponieważ „Pro-Medica” w Ełku Sp. z  o.o.  w roku bieżącym spłaciła  już 
kredyt prosi o przesunięcie uwolnionej kwoty poręczenia w wysokości 225 000,00 zł.  

Inspektor Wydziału Finansowego Barbara Dąbrowska omówiła jeszcze autopoprawki do 
zmian w budżecie miasta Ełku na 2012 rok:
− zwiększenie wydatków w dz. 900 rozdz. 90015 § 4260 o kwotę 48.000 zł i w dz. 900 

rozdz.  90015  §  4270  o  kwotę  20.000  zł  w  celu  zapewnienia  środków  związanych  z 
przejęciem obowiązków z tytułu oświetlenia obwodnicy miasta III i IV etap,

− zmiana związana z możliwością zatrudnienia bezrobotnych na asystentów rodziny,
− otrzymania  dotacji  na  realizację  powierzonego  zadania  edukacyjnego  Rządowego 

Programu na rzecz społeczności romskiej w Polsce – zakup podręczników i przyborów 
szkolnych dla uczniów romskich..

Członkowie Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  miasta  Ełku na  lata  2012-2027,  w głosowaniu 
wzięło udział 5 radnych.  
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 5 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta 
Ełku na lata 2012-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie 
zmian w budżecie miasta Ełku na 2012 rok, w głosowaniu wzięło udział 5 radnych.  
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  5 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku.

 * * *
3) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w 
sprawie nagród pn. „Nagroda Prezydenta Miasta Ełku za wyróżniającą się pracę dyplomową o 
tematyce  związanej  z  miastem  Ełk”  -  propozycja  zmiany  jest  wynikiem  prac  Kapituły 
Konkursu, w skład której wchodzili przedstawiciele między innymi Wyższej Szkoły Finansów i 
Zarządzania, Wyższego Seminarium Duchownego, Zamiejscowego Ośrodka Dydaktycznego 
Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie i Regionalnego Ośrodka Edukacyjnego w 
Ełku  Wyższej  Szkoły  Gospodarki  w  Bydgoszczy  i  dotyczy  dodania  do  zapisu  „Nagroda 
Prezydenta Miasta Ełku za wyróżniającą się pracę inżynierską”.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały,  w głosowaniu wzięło 
udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nagród pn. „Nagroda Prezydenta 
Miasta Ełku za wyróżniającą się pracę dyplomową o tematyce związanej z miastem Ełk”.

* * *
4)  Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia 
zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Gminą  Ełk  dotyczącego  wspólnej  realizacji  zadania 
publicznego w zakresie oświetlenia drogi publicznej – Obwodnicy Miasta Ełku III – IV etap, 
przebiegającej  przez  Gminę Miasto  Ełk  i  Gminę Ełk  – miasto  podpisuje  porozumienie  z 
Gminą  Ełk  związane  z  oświetleniem nowej  obwodnicy.  My będziemy płacić  za  całość  i 
następnie obciążać Gminę Ełk fakturą za zakup energii.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały,  w głosowaniu wzięło 
udział 5 radnych.  



Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 5 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 
Ełk  dotyczącego  wspólnej  realizacji  zadania  publicznego  w  zakresie  oświetlenia  drogi 
publicznej – Obwodnicy Miasta Ełku III – IV etap, przebiegającej przez Gminę Miasto Ełk 
i Gminę Ełk.

Do punktu  6- ego
Naczelnik  Wydziału  Wydziału  Polityki  Społecznej   Irena  Podlecka  omówiła  raport 

z  realizacji  „Strategii  Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata 2008 – 
2018” za rok 2011 – skuteczność funkcjonowania przyjętej Strategii oraz realizacji polityki 
społecznej w naszym mieście zależy od stałego monitoringu i ewaluacji.  Wydział Polityki 
Społecznej Urzędu Miasta Ełku dokonał corocznej oceny realizacji  Strategii,  na podstawie 
danych posiadanych przez Wydział oraz uzyskanych od instytucji i organizacji realizujących 
politykę społeczną w naszym mieście – raport w załączeniu do protokołu.
Komisja  zapoznała  się  z  Raportem  z  realizacji  „Strategii  Rozwiązywania  Problemów 
Społecznych Miasta Ełku na lata 2008 – 2018” za rok 2011 – nie wniesiono uwag.

Do punktu  7- ego
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – członkowie Komisji otrzymali  sprawozdanie 

z pracy Komisji za 2011 rok, czy są jakieś uwagi? 
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli 
sprawozdanie z pracy Komisji za 2011 rok.  

Do punktu  8- ego
Radny  Bogusław  Wisowaty  zwrócił  się  z  pytaniem  –  czy  w  szpitalu  „Pro-Medica” 

planowany jest oddział chirurgii dziecięcej? Czy oddział położniczy będzie unowocześniony i 
dla rodzących będzie się stosowało znieczulenie?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  mamy  dobry  oddział  położniczy,  problem 
występuje z lekarzami anestezjologami, których brakuje.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – jeśli chodzi o chirurgię dziecięcą, temat był podjęty. 
To nie tylko jednak kwestia kontraktu z NFZ ale również sprawa niezbędnych pomieszczeń, co 
już staje się kosztochłonne. Brak również kadry lekarskiej. Jeśli chcielibyśmy, by taki oddział 
zafunkcjonował należałoby podjąć już pewne działania.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  należałoby  zacząć  przede 
wszystkim od budowy bloku operacyjnego, potrzebna jest baza lokalowa. 
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  zaproponował,  by  Komisja  zaprosiła  na  swoje 
posiedzenie Prezesa „Pro-Medica” i porozmawiała z nim na ten temat.  Również odnośnie 
problemu z anestezjologami.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska powiedziała, że chciałaby wrócić do 
tematu hospicjum. W Ełku musi powstać hospicjum, lekarze i rodziny widzą dramat osób 
chorych. Chodzi o właściwą opiekę i godne umieranie dla tych chorych.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – być może należałoby się zastanowić nad tym, 
aby tacy pacjenci  mogli  trafiać  na jeden z  istniejących  oddziałów szpitala  „Pro-Medica”. 
Należałoby  pojechać  do  NFZ w Olsztynie  i  porozmawiać  dyr.  Zakrzewskim.  Wysyłając 
pismo,  problemy  nie  rozwiążemy.  Zwłaszcza,  że  w  odpowiedzi  z  NFZ  wskazano  nam 
placówkę w Jaśkach k/Olecka.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – dobrze byłoby pojechać do szpitala w Jaśkach 
i zobaczy, jak ta placówka funkcjonuje, iloma dysponuje miejscami.

Następnie Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski wrócił  do wniosku, jaki był  zgłaszany 
przez  Komisję  w  sprawie  sfinansowania  profilaktycznych  szczepień  przeciwko 
pneumokokom dla dzieci 2-letnich. Czy poczyniono jakieś kroki w tej sprawie?



Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej   Irena  Podlecka  powiedziała,  że Wydział 
Polityki Społecznej zajmował się tą sprawą i przedłoży Komisji odpowiedź na piśmie.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  taką  szczepionkę  należałoby  potencjalnie 
zabezpieczyć dla wszystkich dzieci z całego rocznika 2-latków.

Radny  Mirosław  Sawczyński  zwrócił  się  z  prośbą,  by  Komisja  pojechała  zobaczyć 
warunki przetrzymywania psów w Schronisku w Ruskiej Wsi.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

